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Arreu, els noms de sempre 
advoquen per canviar-ho 

tot sense tocar res. 1 si eUs 
no volen canviar, per que 

no canviem nosaltres? 
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L'urbanisme 
ase retat • - } 

divide ixe n 
els can · dats. 

El pla de I'estació, Torre Salsesi la 
percepció d'inseguretat i també la 
sequera, eixos principals del debat 

Els set partits amb representació a 
la Paeria, citats per I'ARA a la Llotja, . 
discuteixen sobre la Lleida del futur 

ENTREVISTA A BOJAN KRKIC 
EXFUTBOLIST A . 

"La nostra societat 
. ens penalitza 

quan cometem errors" 
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ELECCIONS MUNICIPALS 

EIs alcaldables 
per Lleida, dividits 

pel model urbanístic, 
la seguretat ciutadana 

ilasequera 
L'ARAconvoca afedifici de la Llotja 

els set partits amb representació a la Paeria 

ALBERT GONZÁLEZ FARRAN 
LLEIDA 

Trets de cansament són visibles a 
les cares d'una bona part deIs can
didats de Lleida. La campanya es
ta entrant a la seva recta final i els 
alcaldables acumulen múltiples ac
tes electorals. L' ARA va organitzar 
dilluns un debat a la sala Maria Rú
bies de la Llotja de Lleida en que els 
líders deIs partits amb representa
ció a la ciutat van centrar gran part 
deIs seus arguments a contraposar 
models urbanístics i avaluar el ni
vell de seguretat als carrers. De fet, 
van ser els dos grans temes de dis
cussió. Hi estaven convocats l'actu
al alcalde, Miquel Pueyo (ERC); el 
seu soci de govern, Toni Postius 
(Junts); l'edil Laura Bergés (Comú 
de Lleida), que va trencar amb el 
pacte tripartít després de dos anys 
de legislatura; el portaveu de l'opo
sició, Felix Larrosa (pSC); Xavi Pa
lau (PP); Maria Burrel (Ciutadans), 
i Domenec Vila (Activem Lleida), 
que pel fet d'estar sota el paraigua 
del PDECat disposa de la meitat 
deIs drets electorals de Junts. 

El pla de l' estació de tren, que pre
veu laconstrucció d'un ampli centre 
comercial í lúdic, a més del cobri
ment de les vies i l'habilitació de la 
terminal de busos, és un macropro
jecte del qual es parla des de fa molts 
anys. "Fa massa -va reconeixer el 
candidat socialista, Felix Larrosa-, 
i soc esceptic: si les botigues del cen
tre s'hi acaben despla<;ant, tindrem 
un problema". Larrosa va reclamar 
que es crein pols d'atracció per a 
l'eix comercial, inclos un fons per a 
la implantació de nous negocis, i dei
xar el pla de l'estació pera l'ocU 
l'oferta comercial complementaria 
. Postius va defensar el pla de l' es
tació com "una gran transformació 
de la ciutat" per recuperar perma
nentment la imatge de Sant Jordi 
d'una "rambla Ferran viva, amb 
moltagenf': Pueyo va defensartam
bé el projecte com "el que genera 
més consens entre els agents econo
mics" i va assegurar que refor<;ara 
l' eix comercial. "Cosira la ferida qu~ 
hi ha entre el barri de Pardinyes i el 

- centre de la ciutat", va dir. Pero va 
voler contraposar aquestprojecteal 

de Torre Salses (ara Promenade), 
una altra gran proposta comercial 
pero allunyada del centre. E~ trac
ta d'una iniciativa heretada de legis
latures anteriors que l'equip de go
vern pretén aturar, i que ha patit 
fins i tot denúncies penals. EIs pro
motors han acusat Pueyo i Postius 
de prevaricació. 

Precisament aquest fet va des
encadenar retrets del candidat 
popular, Xavi Palau, que, malgrat 
lamentar la "judicialització de la 
vida política", va advertir que si el 
projecte compleix amb la legalitat 
s'acabara desenvolupant per més 
causes penals que s'hagin obert. 
Palau va lamentar que la ciutat 
perd massa oportunitats, sobre
tot durant campanyes elector,als 
en que es "fan promeses que no 
s'acaben complint". 

La candidata taronja, Maria 
Burrel, va denunciar que "el co
mer<; de Lleida esta estancaf' i va 
recordar que hi ha hagilt "fuga 
d'empreses i de compradors". 
També va reivindicar un model de 
comer<; diferent, amb menys buro
cracia. Defensora del pla de l' esta
ció, pero també de Torre Salses, 
Burrel va afegir cal "donar suport 
al comer<; de barri". Precisament 
Laura Bergés va defensartambé eIs 
petits botiguers, pero va afegir que 
la seva formació va oposar-se al 
projecte de Torre Salses "perque 
treu el comer<; fora de la ciutat i es
ta promogut per una empresa amb 
seu en un paradís fiscal". De fet, va 
ser aquest mateix projecte el que 
va provocar la sortida del Comú de 
Lleida del pacte de govern. 

Comer~ ¡cultura 
Burrel va exigir abaixar impostos, 
eIs quals considera que són exces
siu~ per als comer<;os. Pueyo va as
sumir que són alts, pero vá matisar 
que són una herencia d'anteriors 
governs. "Com més 11uny s' esta de 
governar, més a prop s'esta de la re
ducció deIs ingressos [procedents 
deIs impostos]", va advertir. 1 va 
concloure: "Al govern no ens po
dem permetre les frívolitats". 

DomenecVilava connectar el de
batsobre el comer<; amb el món de la 
cultura És deIs que opinen que "di
nanptzar la cultura afectaría direc-

~ 
ERCiJunts 
contrapasen 
eIs projectes 

I ade 
restació i de 
TorreSalses 
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SegonselPP 
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du tsmés 
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8PSCelComú 
iActivem 
redamenmés 
efidenda 
enlagestió 
deraigua 
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tament l'activitat economica". Per 
aixo, pro posa que Lleida treballi per 
convertir-se en la Capital Europea 
de la Cultural'any 203l. 

SensaciO d'inseguretat 
El tema de la seguretat esta sent 
una constant en els debats electo
rals de Lleida, sobretot per la dis
crepancia de visions. El Partit Po
pular i Ciutadans van dir que les se
ves dades validen la certesa que 
Lleida és una de les ciutats més in
segures del país, mentre que Pue
yo va respondre amb dades a la ma 
que Lleida presenta un índex del 
69,7% de criminalitat per cada mil 
habitants, llunyde ciutats com Bar
celona(102%). Va afegir que lama
joria deIs delictes a la ciutat (32%) 
corresponen a un de tan menor · 
com el furt. Pero, aixo sí, tant Pue
yo com Postius van feruna referen
cia directa a la multireincidencia en 
aquest tipus de delictes i van fer 
una crida a l'enduriment de penes. 

Domenec Vila va voler ser més 
caut en l'ús de les estadístiques, pe
ro va afirmar que "sí que ha crescut 
la sensació d'inseguretat". Va recla
mar més lideratge de la Junta Local 
de Seguretat. 

Larrosa va insistir en no vincular 
l'increment de les ocupacions á la 
ciutat amb la seguretat, al conside
rm:-ho un problemad'habitatge, i en 
aquest se'ntit Pueyo va afegir que 

, barrejar aquests dos temes "és sem
pre el somni humit de les force s 
conservadores quan s'acosten les 
eleccions municipals". "Quan nos-

altres vam ser al g9vern -va recor
dar. per la seva banda, Laura Ber
gés- va ser quan més va créixer el 
pare d'habitatges públics i de 110-
guer social". 

Polftica davant la sequera 
Larealitat climatica que pateix Ca4t
lunya esta afectant també política
mentlaPaeria TantelPSCcomelPP 
fa temps que reclamen que l'alcalde 
convoqui l'anomenada Taula de la 
Sequera per abordar polítiques que, 
des de les competencies municipals, 
puguin pal·liar la greu crisi hídrica 
que es pateix. "Davant de cada pro
blema, voste proposa la constitució 
de taules -es va queixar Pueyo-. Les 
mocions que presenten vostes són 
brindis al sol, i el que hem de fer és 
treballar". Postius va afegir que ja fa 
temps quel'equip de governactuade 
forma preventiva davant la sequera. 
''Hi treballem des del 2019, quannin
gúenparlava", vadir,ivacitarl'apro-' 
vació de la nova ordenan<;a de l'aigua, 
l'arranjament del diposit de la pla<;a 

.' de la Sardana i el permís de la CHE 
per utilitzar l' aigua de la depurado
ra per netejar carrers; Bergés va la
mentar que, arnés, s'estigui depu
rantaiguade pluja, "quannofafalta", 
i Pueyo va increpar-la rapidament: 
"Pero si no plou!" 

Domenec Vila va recordar que la 
ciutat disposade 17.000 hectarees 
de regadiu i va reclamar molta més 
eficiencia en la gestió de l' aigua 

Miquel Pueyo va assumir que no 
tindra majoría absoluta i va insistir 
que ell és "la garantia de la continui-
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tat del govern que es va implantar El debat deIs 
l'any2019",juntamentamb Junts iel candidats 
Comú de Lleida Pero Laura Bergés de Lleida 
no va coincidir en revalidar el tripar- organitzat per 
tit: "Considerem que el govern que l' ARA va tenir 
vam pactar el 2019 responiaa una vo- lloc a la Llotja 
luntat de canvi que no s'ha complert dilluns. 
en arees importants -va dir Bergés- SANTIIGLESIAS 

. SemblaquetantERCcomelPSC mi-
rin sempre a la dreta per fer pactes". 

FeIix Larrosa no es va mullar. EH 
vaassegurar que negociara amb tot
hoin si cal. "A qui no trucaré sera a 

Vox", va avisar. Per la seva banda, 
Postius ja li va respondre que des
carten "lasociovergEmci~" i qualse
vol pacte amb els partits "que pro
vinguin de l'espectre de l'article 
155" de la Constitució. Burrel va re
plicar que Ciutadans tampoc no 
pactara amb els independentistes. 
"El secessionisme esta desmobilit
zat en aquestes eleccions", va con
clol/.re el popular Xavi Palau, i va 
avisar que no pactara ni amb ERC, 
niamb Junts ni amb el Comú._ 

7 
frases 
per'aset 
candidats 

_ ................................... . 
PSC 

"Si les botigues 
del centre de la 
ciutat s'acaben 

desplat;ant al 
projecte del pla de I'estació, 
aleshores tindrem un greu 
problema" _ ...................... ............. . 

uraBerat~ 
COMÚ DE LLEIDA 

"8 can\ñ que 
prometiael 
tripartit [ERC, 

• Junts i Comú] es va 
acabar convertint en 
recanvi, i no el veiem 
repetible" _ .... ....... ........................ . 
ClUTADANS 

í'Estic tarta de 
veurecom 
tanquen 

botigues 
tradicionals perfalta 
d'acompanyament en el 
relleu generadonal" 
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_ ................................... . 
Miqael Pueyo 
ERC 

"Barrejar 
seguretati 
ocupacions és 

sempre el somni 
humit de les torces 
conservadores quan 
s'acosten les eleccions" 

~ ............. .. ... . ~ ...... "' • • * ... . . .... .. 

JUNTS 

"Si no hiha 
enduriment 
de les penes, 

',. seramolt 
diffcil gestionar la 
multireincidencia 
de delictes" _.H .............................. . 
PP 

vi Pftll ... 

"La ciutat perd 
oportunitats, 
sobretoten 

campanya 
electoral, quanes fan 
prom eses que no s'acaben 
complint" _ .................... .. .... , .. .. .... "'" 

ACTIVEM LLEIDA 

"Lacultura 
dinamitza 
I'economía, 

i per aixo volem 
que Lleida sigui 
la Capital Europea de la 
Cultura de1203r' 


